
 

 
 

 

Hantverkargatan 2 

Box 8312 

104 20 Stockholm 

www.stockholm.se/fastighetskontoret 

 

Fastighetsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2015-04-14, § 12 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 14 april 2015 kl 16.30 – 16.45 
   

 Plats Bergrummet Elefanten, Bäckvägen, Sollentuna 
   

 Justerat Tisdagen den 21 april 2015 

  

 

Jan Valeskog Richard Bengtsson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Jan Valeskog (S) ordförande   

Richard Bengtsson (FP) vice ordförande  

  

Anders Göransson (S)  

Maria-Elsa Salvo (S)  

Åke Askensten (MP)   

Henrik Sjölander (M)   

Mikael Eskman (M)  

Erika Wing (M)  

Tomas Tetzell (M)  

Helena Eklund (FP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Lars Arell (S)  för Margareta Stavling (S) 

Daniel Almgren (MP) för Hanna Begler (MP) 

Sanna Sjögren (V)  för Mehdi Oguzsoy (V) 

  

 
Ersättare:  

Birger Kato (S)    

Martin Hansson (MP) 

Gunnar Würtz (FP)  

Per Ankersjö (C)  

Lisa Fuglesang (KD)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Juan Copoví Mena, Hans Aspgren §§ 1-15, 18-19,   
Åse Geschwind, Carina Jonsson, Christine Oljelund, Jenny Rydåker, Joel 
Sand, Anna Wahlström och Pontus Werlinder samt personalföreträdaren 
Reza Etemad §§ 1-15, 18-19 och borgarrådssekreteraren Karin Kolk. 
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 § 12 
Långsiktig plan för nyinvesteringar, reinvesteringar och 
underhåll av stadens idrottsanläggningar. Rapport 
Dnr 4.3-161/2015 
 

Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt förvaltningarnas gemensamma 

förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden godkänner inom sitt ansvarsområde den 

framtagna rapporten att ligga till grund för framtida planering 

av investeringar och underhåll av idrottsanläggningar. 

  

2 Fastighetsnämnden överlämnar till kommunfullmäktige före-

liggande rapport som underlag för stadens strategiska över-

väganden kring nyinvesteringar, reinvesteringar och underhåll 

av stadens idrottsanläggningar.  

 

Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets och idrottsförvaltningens gemensamma 

tjänsteutlåtande från den 27 mars 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Jan Valeskog m.fl. (S), Åke Askensten m.fl. 

(MP) och Sanna Sjögren (V) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Richard Bengtsson m.fl. (FP) och Henrik 

Sjölander m.fl. (M) föreslår att fastighetsnämnden beslutar 

enligt följande: 

 

1 Återremittera ärendet.  

 

2 Uppdra åt förvaltningen att utreda förutsättningarna och 

utrymmet för att minska investeringskostnaderna genom 

t.ex. andra placeringar och gemensamma upphandlingar.  

 

3 Uppdra åt förvaltningen att utreda möjligheten och 

förutsättningarna för att arbeta tillsammans med externa 

aktörer för att förbättra tillgången till anläggningar samt 

öka utbyggnadstakten av idrottsanläggningar.  

 

4 Uppdra åt förvaltningen att återkomma med mer 

information om vilka åtgärder staden behöver vidta för 

att göra det mer intressant för externa aktörer att 

investera i idrottsanläggningar i Stockholms stad.  
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5 Därutöver anföra: 

 

Vi är positiva till att en långsiktig plan för 

nyinvesteringar och reinvesteringar för stadens 

idrottsanläggningar nu presenteras. Det är viktigt att det 

idrottspolitiska programmet implementeras fullt ut inom 

fastighetsnämnden såväl som stadens övriga 

verksamheter. Vi ställer oss därför bakom innehållet och 

prioriteringsordningen i planen men vi är bekymrade 

över kostnaderna samt över att resonemang om 

samverkan med andra aktörer helt saknas i ärendet.  

 

Alliansen har länge drivit på för att sänka 

investeringskostnaderna för stadens idrottsanläggningar. 

En viktig del i detta var att ta fram en koncepthall med 

lägre investeringskostnader. Vi vet idag att det är möjligt 

att genom bra upphandlingar, konceptanläggningar, 

effektiv markanvändning samt att idrotten ges bra 

förutsättningar och placeringar få ner kostnaderna, vilket 

i förlängningen medför att staden kan bygga fler 

anläggningar för pengarna. Vi vill därför att 

förvaltningen undersöker vilka effektiviseringsvinster 

som är möjliga att uppnå genom att t ex upphandla flera 

anläggningar samtidigt och därmed få ner kostnaderna. 

Vi är heller inte främmande för att se över placeringar om 

det kan leda till lägre investeringskostnader. Detta gäller 

främst i innerstaden där bristen på lämplig mark är stor. 

 

Vi delar inte vänstermajoritetens uppfattning om att 

kommunen ska bygga alla idrottsanläggningar på egen 

hand. Flera idrotter, däribland racketsporter och 

kampsporter, klarar redan idag av att själva ordna med 

sin lokalförsörjning. Vi menar att staden genom 

samarbete med såväl idrottsrörelsen som med privata 

aktörer kan öka tillgången på idrottsanläggningar i en 

högre takt än om Stockholms stad gör allt själv. 

Resonemang om detta saknas helt och hållet i det förslag 

till ny- och reinvesteringsprogram som nu presenterats 

för nämnden. Därtill saknar vi även resonemang om hur 

vi kan underlätta för externa finansiärer att investera i 

idrottsanläggningar i Stockholms stad. Tyvärr har de få 

aktörer som tidigare visat intresse för att investera i 

idrottsanläggningar i Stockholm stött på motstånd vid 

något skede i processen, något som är väldigt tråkigt för 

såväl staden som för hela idrottsstockholm.  

 

Förutom att vi genom samarbete kan öka 

utbyggnadstakten så finns det också fördelar då 
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investeringskostnaderna sprids på fler aktörer. Vi är 

oroade över att den plan som nu presenteras i princip 

saknar finansiering. Socialdemokraterna lovade inför 

valet guld och gröna skogar till föreningarna och 

idrottsrörelsen. Även om en miljard ytterligare tillfördes 

till idrottsinvesteringar så blev de faktiska 

nyinvesteringarna ytterst få. Detta eftersom 

kostnadskontrollen varit dålig och kostnaderna har 

skenat. 

 
Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordföranden Jan Valeskog (S) ställer förslaget om att återremittera 

ärendet mot att avgöra ärendet vid dagens sammanträde och finner 

att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens sammanträde.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Jan Valeskog (S) finner därefter att nämnden beslutar 

enligt förslag från Jan Valeskog m.fl. (S), Åke Askensten m.fl. 

(MP) och Sanna Sjögren (V).  

 
Reservation 

Vice ordföranden Richard Bengtsson m.fl. (FP) och Henrik 

Sjölander m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Per Ankersjö (C) och Lisa Fuglesang (KD) instämmer i förslag till 

beslut från vice ordföranden Richard Bengtsson m.fl. (FP) och 

Henrik Sjölander m.fl. (M). 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Joel Sand 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


